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Spørgsmål 

Ministeren bedes opgøre, hvad provenuet af den med finansloven for 2020 indførte tre-

dobling af afgift på bæreposer og engangsservice ville være, hvis den udelukkende tredob-

lede afgiften på henholdsvis engangsemballage og bæreposer lavet af ”virgin plastik”. 
 

Svar 

Skatteministeriet har ikke kendskab til mængden af genanvendt plast anvendt til hverken 

bæreposer eller engangsservice. Der foreligger således ikke på nuværende tidspunkt til-

strækkelig vidensgrundlag til at kunne opdele provenuvirkningen mellem ”virgin plastik” 
og genanvendt plastik.  

 

Tredoblingen af afgifterne på engangsservice og bæreposer af plastik og papir skønnedes 

ifbm. finansloven for 2020 at indbringe et merprovenu efter tilbageløb og adfærd på ca. 

300 mio. kr. 

 

Det undersøges i den kommende analyse af engangsservice, om der findes alternative ma-

terialer til engangsservice af plastik, der er mere bæredygtige, herunder fx genanvendt pla-

stik mv., og hvorvidt emballageafgiften i givet fald hensigtsmæssigt kan differentieres for 

at tilgodese disse. Der henvises til besvarelsen af SAU alm. del – spørgsmål 416. 


	Spørgsmål
	Svar

